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Emne: 2020‐0209789 ‐ Politikerspørgsmål om status på genopretning af Museumsgaden på Vesterbro 
 
Kære Marcus Vesterager 
 
Tak for din henvendelse den 3. september 2020 til Teknik‐ og Miljøforvaltningen vedr. status på genopretning af den del af 
Absalonsgade, der også er kendt som ”Museumsgaden”. 
 
Genopretningsprojektet omfatter kun en 1:1 genopretning af brostensbelægningerne i Absalonsgade. Projektet gennemføres til 
næste år og naboerne vil få nærmere besked om opstart på arbejderne et par uger før entreprenøren går i gang. 
Genopretningen vil ske med det eksisterende materiale, så det historiske udtryk bevares. Bænkene vil endvidere blive udskiftet 
og/eller renoveret.  
 
Genopretningsprojektet indeholder ikke renovering og opsætning af de gamle historiske gadelamper. Ønsket om at renovere de 
gamle gaslamper var med i forhandlingerne til Budget 2021, men blev ikke vedtaget. Der er derfor ikke planer om at 
genopsætte de gamle historiske gadelamper i gaden på nuværende tidspunkt.  
 
Vedligeholdelsen af de historiske genstande i ”Museumsgaden” varetages af Kultur‐ og Fritidsforvaltningen og er derfor ikke en 
del af Teknik‐ og Miljøforvaltningens genopretningsprojekt. Kultur‐ og Fritidsforvaltningen fremlagde et budgetnotat til 
forhandlingerne om Budget 2021 vedrørende renovering og genetablering af de historiske genstande i gaden. Budgetnotatet 
blev dog ikke vedtaget. 
 
I forbindelse med planlægning og projektering af genopretningsprojektet for Absalonsgade vil Teknik‐ og Miljøforvaltningen 
tage kontakt til Kultur‐ og Fritidsforvaltningen og Bymuseet for at aftale, hvordan håndteringen af genstandene i gaden 
varetages bedst muligt.  
 
Forvaltningen sætter pris på henvendelsen og for interessen for byen. Erling Ekegren er velkommen til at kontakte projektleder 
Mikkel Sjørslev Stein, hvis der er yderligere spørgsmål til projektet. 
 
Med venlig hilsen 
 
Lone Byskov 
Vicedirektør 


